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Zápis z jednání Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví                                
konaného dne 7.4. 2025 od 17:00 do 19:00 hodin                                                                                        
v zasedací místnosti Klubu v Mnichově Hradišti. 

 
Upozornění: 

Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise kulturní a 
komise cestovního ruchu, členy obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání 
by neměly být zveřejněny před konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

 

Přítomni: Martina Bachová, Jana Dumková, Jana Jedličková, Lucie Kočí, Šárka Kovaříková, Petr Krejčí, Dominik 
Malý, Jan Nohýnek, Petra Pavlovčíková, Aleš Rychlý, Pavel Sosnovec 

Omluveni: Alena Hejlová 
Nedostavili se: Miroslava Rydvalová, Pavel Mach, Tomáš Trkola 

 

PROGRAM: 
 
1. Zahájení 
2. Představení klíčových akcí a aktivit jednotlivých organizací – hodnocení proběhlých a představení 

plánovaných akcí/aktivit 
3.  Témata od členů komise 
4. Plán činnosti komise 
5. Různé 

 
1. Zahájení 
A. Rychlý, předseda komise, přivítal přítomné členy a představil novou tajemnici komise L. Kočí. Zahájil 
schůzku krátkým shrnutím plánovaných aktivit města a představením programu schůze. 

 
2. Představení klíčových akcí a aktivit jednotlivých organizací 
 
Žijeme pro Hradiště (J. Nohýnek): 

o informoval o úspěšných proběhlých přednáškách (cestovatelská přednáška J. Kozáka 
z kapacitních důvodů přesunuta do prostor Klubu), následovat bude akce „Vítání jara“ 13. 4. od 
13:00 na Faře; 15. 5. praktická ukázka první pomoci na Faře 

Muzeum MH (J. Dumková): 
o nová sezóna zahájena; od května nová výstava „Mnichovo Hradiště inspirující“; chystané akce: 

„Vítání ptačího zpěvu“ s P. Kverkem – připomenutí narození MUDr. A. Hořice 26. 4.od 5:30; 
přednáška paní Brůžkové – „Drobné sakrální památky“ 15. 4.; probíhá výběrové řízení na nového 
ředitele muzea; je připraven dětský program 

KLUB Mn. Hradiště (D. Malý): 
o dokončuje se nová brožura na příští sezónu; přednáška O. Vetchého; na příští sezonu se chystá 

koncert D. Hůlky; S. Stašová; J. Čenský; talkshow K. Šípa 

o chystané pohádky pro děti: Včelí medvídci, Pat a Mat, Jů a Hele, Kouzelná školka 

o plánované venkovní akce: „Májka“; „Čarodějnice“; „Anenská pouť“; výročí 150 let SDH v areálu 
ZŠ Studentská 6. 9.; „Sousedská slavnost“ se uskuteční 13. 9. a v pátek před se bude konat 
průjezd veteránů Oldtimer Bohemia Rally; „Maják“ se letos přesouvá do Bělé – možnost návratu 
do prostor zámku v roce 2027 – optimálně přesunout na říjen; Folklorní festival na Faře 31. 5. 

Klub dětí a mládeže (P. Pavlovčíková): 
o proběhly přespávačky pro děti 

o programy pro školy 

o „Májka“ – připravený program cca na hodinu, průvod bude přímo navazovat a pro děti budou 
připraveny drobné soutěže; A. Rychlý doplnil, že na akci „Čarodějnice“ se bude finančně 
spolupodílet město za organizační podpory SDH 

o program ke dni matek 
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Zámek (Š. Kovaříková): 
o zahájena sezóna, „Food Day Festival“ v zahradě 24.-25. 5. – očekávaná velká účast, pořadatelé 

si musí s městem domluvit parkovací plochy (předpokládaná návštěvnost za víkend je cca 5 tisíc 
lidí) 

o na léto – hra pro děti v zahradě, dětské prohlídky a ně navazující divadélko; na konci května i pro 
dospělé – „Manželstvím k lásce“ od div. Spolku Tyl Bakov na Jizerou 27. 5.; „Strašidlo 
cantervillské“ 12. 7.; „Bílá paní na vdávání“ 29. 8.; v jednání skupina s barokním divadlem 
v moderním hávu – ze života Petra Brandla 

o v zámecké divadle koncert „Hradozámecká noc“ 23. 8. 

o speciální prohlídky na sběratelství Valdštějnů, přednášky: M. Vrba – „Martinelli a Canevalle 
– působení italských architektů vrcholného baroka u nás“ 22. 7. a Š. Kovaříková – 
„Rivalové Collalto a Valdštejn“ 3. 10. 

 
Knihovna (J. Jedličková): 

o proběhla „Noc s Andersenem“ 

o „Noc literatury“ – v jednání, pokud je součástí celostátní akce je pevně daný termín. Diskuze o 
možných blízkých prostorech k zapojení do akce: ZUŠ, Fara – Poutnický dům, půda Klubu. 

o zadaná studie proveditelnosti na přesun knihovny do budovy pošty 

 
Obec baráčníků (M. Bachová): 

o proběhnou tradiční akce u pomníku 

o účast na pojizerském folklorním festivalu, na sousedské slavnosti; v roce 2026 proběhne oslava 
130 let baráčníků spolu s oslavou 120 let V. župy Václava Budovce z Budova – možnost spojit 
oslavy a uskutečnit je v rámci „Sousedské slavnosti“ 12. 9. 2026 – na Faře a průvod skrz stánky; 
proběhlo natáčení pořadu na Faře „Pečení na neděli – Pojizeří“, vysílání v ČT bude letos na 
podzim 

 
3. Témata od členů komise 
A. Rychlý: 

o rekapitulace a zhodnocení loňské vánoční výzdoby – problémy s osvětlením budou 
kompenzovány slevou na příští rok, vánoční strom na náměstí na letošní sezónu už je zamluven 

o Maják – možnost pořádání v roce 2027 

o květnové oslavy 80 let od konce II. světové války – proběhne Pietní akt nejprve ve Veselé, pak v 
Hradišti, M. Weiss ve spolupráci s muzeem – výstava panelů na náměstí, v 19:00 zapojení do 
akce „Minuta ticha“ od Post Bellum spolu se státní hymnou; v jednání je promítání filmu od Post 
Bellum – je pouze 40minutový, možnost něco k němu připojit. 

o „150 let výročí Hasičů v MH“ – 150 let všech hasičů 6. 9. ve venkovním areálu ZŠ Studentská: 
prezentace činností jednotlivých spolků, podium na stadionu, D. Malý za přípravu akce: domluven 
koncert Adaptace + možná 1 až 2 kapely; 2 zóny, proběhne okrsková soutěž v požárním sportu, 
JPO – ukázka první pomoci, ukázka zásahu; pěna pro děti; pozvání pro hasiče z Erzhausenu, 
výstava techniky 

o výhled na rok 2026: blíží se 10 let výročí partnerství s městem Chojnów – Polsko – možnost 
zařadit do programu Sousedské slavnosti 2026; řešení s polskou stranou je v plánu 

o výhled na rok 2027: výročí 30 let partnerství s Erzhausenem 

o smlouva o partnerství s italským Incisa is Val d´Arno se oficiálně neruší, ale praktická spolupráce 
v současnosti nefunguje 
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o shrnutí dotazu z minulé schůzky komise na stav gotického portálu v areálu pivovaru Klášter – 
objekt je v soukromém vlastnictví majitel byl upozorněn památkovým úřadem a byla doporučena 
celková rekonstrukce, která není ve finančních možnostech majitele a dočasné řešení s pomocí 
žlabů nechce povolit zástupkyně NPÚ p. Vyletová, jednání je v tuto chvíli komplikované. 

o Informace o naplánované nové vizuální identitě města – postupná implementace, Kamelot od 
května 

 

J. Dumková a A. Rychlý: 
o Proběhla diskuze k podobě připomínky výročí Prusko-rakouské války v roce 2026 (160 let). 

V roce 2016 proběhla velká akce, jejíž rozsah se zřejmě nepodaří zopakovat, ale nějaký menší 
program ve spolupráci s Komitétem by byl vhodný zařadit, je zde možnost připojit divadelní 
scénky. D. Malý zajistí schůzku se zástupcem Komitétu panem Náhlovským a zjistí jejich časové 
možnosti a případný nabízený program. Předběžně se počítá s rozpočtem 300 tis. a upraví se dle 
naplánovaných aktivit, možnost divadelních scének 

L. Kočí za projekty Odboru investic: 
o k projednání předložena možnost přeložení červené turistické trasy od židovského hřbitova přes 

novou lávku přes Jizeru a možnost prodloužit zelenou turistickou trasu od nádraží přes Horku 
směrem k parkovišti pod Valečovem. V řešení je problematické překonání silnice v Dobré Vodě, 
ale komise souhlasí s oběma návrhy 

o představení vizualizace památníku na židovském hřbitově od prof. Michala Gabriela, podepsána 
smlouva o dílo, zhotovení do konce října 2025. Předáno doporučení zástupců Židovské obce 
v Praze na umístění dochovaných fragmentů náhrobků do Muzea 

o shrnutí projektu naučné stezky a orient. systému – Muzeum pracuje na textech, v průběhu léta je 
plánováno výběrové řízení na zhotovitele. Informace o neúspěšném grantu na servisní stanice na 
elektrokola – jejich realizace se odkládá; jednáme o umístění kompostovatelné toalety k Jizeře. 

o Stolpersteine – naplánovaná instalace 4 objednaných kamenů před domem 234 v ulici Palackého 
již v srpnu letošního roku; čekáme na oficiální potvrzení termínu od umělce Guntera Demniga – 
možnost naplánovat menší pietní akci k instalaci kamenů, případně spojit s odhalením památníku 
na židovském hřbitově v průběhu příštího jara 

o pozvání na prezentaci architektů k budově nového muzea v budově „U Hroznu“ konanou 10. 4. 
od 10:00 

J. Nohýnek: 

o pozvánka na brigádu na pláži „Na Kamínkách“ na Jizery 28. 4. od 16:00 

 
4. Plán činnosti komise 
Další setkání komise se bude konat v září 2025 od 17 hodin. O přesném termínu budou členové komise 
s předstihem informování e-mailem. 
 

 
5. Různé: 
 
Všechny body byly vypořádány bez přijetí usnesení. 
 
Zapsala: L. Kočí, 09. 04. 2025 
Rozesláno: 15. 4. 2025 
 
 
 
Obdrží dle e-mailového rozdělovníku: 
členové Komise pro kulturu, cestovní ruch a letopisectví a odbor Kanceláře vedoucího úřadu. 


